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Ohlédnutí za rokem 2012
Snad právě proto, že uběhly již více než dva roky čtyřletého volebního období, se ohlí-
žíme také dozadu, abychom srovnali, co z volebních plánů a slibů se nám daří plnit a na-
opak. Abychom vyhodnotili, kde jsou rezervy a možnosti a jakým směrem tedy napnout 
své síly v dalším roce.

Snižujeme dluhy našeho města
Do vedení města jsem se postavila v době jeho vysoké zadluženosti. Úkolem číslo „1“ 
bylo, je a nadále bude především snižování dluhu. Je to úkol velmi složitý, protože 
svět se nezastaví a žít se musí dál, stále je třeba nalézat finanční prostředky na běžný 
provoz, nezbytnou údržbu, tradiční kulturní akce, na sportovní vyžití, apod.

Občané města logicky nechtějí slyšet o dluzích, naopak si přejí město vylepšovat 
a apelují na nás, abychom se nebáli pustit se i do větších investičních akcí. Jsme srovná-
váni s předcházejícím obdobím „velkobudování“ inženýrských sítí, komunikací, sporto-
višť, bytových jednotek … a mně nezbývá, než konstatovat, že prameny příjmů vyschly, 
že již nelze budovat za cenu dalšího zadlužování. Dluhy splácíme řádně a včas, za dva 
roky jsme snížili dlouhodobé závazky města z 46,891 mil. Kč na 40,594 mil. Kč.

Chci-li město spravovat s péčí řádného hospodáře, mohu se pouštět jen do akcí 
menších a umět se radovat i s úspěchů drobnějších. Bezstarostný úsměv a veselou ko-
munikaci s místními občany jsem musela mnohdy vyměnit za náročná jednání a usta-
raný výraz. Funkce starostky je především o nikdy nekončící práci a o vysoké míře 
odpovědnosti.

Pracovní možnosti
Základním krokem, který by stabilizoval obyvatelstvo a snížl potřebu jeho migrace 

do jiných měst a obcí by bylo zvýšení zaměstnanosti. Toto, bohužel, v moci města není. 
Snažíme se tedy podporovat místní zaměstnavatele a podnikatele v našem regionu 
přidělováním městských zakázek, čímž ovlivňujeme jejich potenciál pro tvorbu nových 
pracovních míst, leckdy ale také jen pro přežití v tvrdém konkurenčním prostředí.

V průmyslové zóně jsme prodali pozemky pro „zpracovnu ryb“ a teď čekáme, až 
nový majitel připraví potřebné doklady a pustí se do stavby. Doufáme, že zde v brzké 
době nové pracovní příležitosti vytvořeny budou.

Sloupek pro starostku

 Strana 2



Lomnické LISTY – Leden 2013 Město Lomnice nad Lužnicí

strana 2

Z RADNICE
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Zpráva ze zasedání Zastupitelstva města
dne 17. 12. 2012

Investujeme a udržujeme městský majetek
Přes značně omezené finanční prostředky, které město má, jsme 

uskutečnili řadu oprav a akcí, jež jsou pro naše občany velmi dů-
ležité. Z uvedeného výčtu vyplývá, že finanční prostředky jsou 
vynakládány účelově a v zájmu obyvatel našeho města.

zrekonstruovali jsme sběrný dvůr (dotace činila 6,334 mil. Kč,  −
z vlastních prostředků jsme k tomu přidali v roce 2011 celkem 
1 mil. Kč a v roce 2012 celkem 1,5 mil. Kč)
opravili jsme mateřskou školku, jsou vyměněná okna a dveře,  −
budova dostala novou fasádu, zrekonstruované je sociální zá-
zemí ve 3. třídě
vybudovali jsme kanalizaci v Zahradní a Zámecké ulici −
zrekonstruovali jsme kanalizaci a vodovod v ulici Budějovické  −
a Šalounské, povrch komunikace budeme řešit společně s Jč. 
krajem v roce 2013
opravili jsme márnici na starém hřbitově −
nové schodiště dostal bytový dům č.p. 403 −
opravili jsme chodník v ulici Tyršově (původně „Veselská“) −
zrekonstruovali jsme schodiště ve dvoře Domu s pečovatel- −
skou službou
začali jsme snižovat počet dopravních značek ve městě −
zřídili jsme kamerový systém na hřbitově, v budově městského  −
úřadu a v Domě s pečovatelskou službou
pokračujeme se stavebními opravami v budově městského  −
úřadu
připravili jsme projektovou dokumentaci k dalším investičním  −
akcím jako je oprava již nefunkčních školních dílen, bývalé ko-
telny LTO (analýza rizik starých ekologických zátěží), anebo 
zřízení dětského hřiště na pozemku bývalé školní zahrady
požádali jsme o dotaci na koupi zametacího stroje pro Služby  −
města Lomnice nad Lužnicí (snížení imisní zátěže z dopravy)
nechali jsme zpracovat architektonické studie vzhledu náměstí  −
5. května
trvale jsme osázeli záhon na náměstí 5. května −
opravili jsme veřejné dětské hřiště u MŠ −
osadili jsme nové prvky na naučné stezce −
s pomocí příspěvkové organizace Služby města Lomnice nad  −
Lužnicí pečujeme o údržbu chodníků, městských komunikací, 
naučné stezky a veřejných prostranství, odstraňujeme nále-
tové dřeviny, udržujeme městská hřiště, dbáme o čistotu ve 
městě

Další změny, které přinesl rok 2012
Museli jsme reagovat na ukončení služeb firmy Ledax o.p.s.  −
v našem městě. Začali jsme od 1. 4. 2012 zabezpečovat pomoc 
při chodu domácnosti našim seniorům přímo zaměstnanky-
ní města, vytvořili jsme s pomocí úřadu práce nové pracovní 
místo.
Ke dni  − 1. 5. 2012 jsme vrátili školní stravovnu pod ředitel-
ství ZŠ a MŠ, ukončili jsme spolupráci s firmou EUREST, 
spol. s r.o.
Od školního roku 2012/2013 jsme otevřeli 3. třídu MŠ. −  Po-
prvé po letech jsme neodmítli žádnou žádost o umístění dítěte 
do mateřské školky.
Připojili jsme se k projektu „Transformace sociálních slu- −
žeb“, v roce 2013 by měly v Lomnici vyrůst 2 domy pro obča-
ny s mentálním postižením, tzv. chráněné bydlení, s budoucími 
obyvateli těchto domů se mohli naši občané seznámit 8. 10. 
2012 při příležitosti pořádaného dne sociálních služeb na ná-
městí 5. května.

S uvedeného přehledu vyplývá, že nezapomínáme na seni-
ory, podporu obyvatel se zdravotním handicapem, ani na školní 
a předškolní mládež.

Kulturní a společenský život ve městě
Sázíme na tradice, chuť občanů se sdružovat podle svých zájmů, 
jejich potřebu aktivního kulturního, sportovního a společen-
ského vyžití. Podporujeme spolkový život finančními příspěv-
ky, umožněním užívat prostory města k jejich činnosti, vítáme 
a podporujeme společné aktivity. I v roce 2012 proběhly známé 
akce jako např. Městský ples, Masopust, Rej čarodějnic, hasičská 
soutěž, zahájení cyklistické sezóny tradičním cyklovýletem, Den 
dětí, pouť, Festival dechových hudeb, akce pro seniory, adventní 
koncerty, adventní trhy a mnohé další.

K 630. výročí založení města Lomnice nad Lužnicí jsme 
uspořádali koncert českého houslového virtuóze Jaroslava 
Svěceného.

Závěrem bych chtěla poděkovat všem aktivním místním obča-
nům, spolkům a sdružením za jejich obětavou práci pro lepší život 
v našem městě.

Ing. Iva Nováková

Jako každoročně se právě na posledním jednání ZM v kalendář-
ním roce schvalují důležitá usnesení týkající se hospodaření města 
a také každého z občanů. Nebylo tomu jinak ani 17. 12. 2012. Na 
programu jednání bylo 24 bodů, v úvodu byl předložený program 
jednání schválen.

Zastupitelstvo města vzalo na vědomí:
Zprávu o plnění usnesení z minulého zasedání zastupitelstva −
Zprávu o činnosti finančního a kontrolního výboru −
účetní závěrku Základní a mateřské školy k 30. 9. 2012 −

účetní závěrku příspěvkové organizace Služby města k 30. 9.  −
2012
přijetí dotace na rozvoj infrastruktury v ulicích Zámecká a Za- −
hradní
závěrečné vyhodnocení akce „Dokončení rekonstrukce náměstí“ −
zprávu z jednání rady města −

Zastupitelstvo města uložilo radě města:
provést průzkum trhu za účelem snížení nákladů provozu ban- −
komatu
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Demografické údaje za rok 2012

Zastupitelstvo města zplnomocnilo 
starostku:

k provedení změn rozpočtu do 31. 12. 2012 −

Zastupitelstvo města schválilo:
rozpočtová opatření č. 9 a č. 10 roku 2012 −
přijetí dotace na výdaje spojené s konáním voleb do senátu  −
a zastupitelstev krajů
prodloužení kontokorentu u Komerční banky o jeden rok s výší  −
2 000 000 Kč
členství Města Lomnice nad Lužnicí ve sdružení „Cyklostezka  −
Lužnice“
prodej pozemku p. č. 1915/68 a části pozemku p. č. 1915/1 za  −
cenu 300 Kč/m2

úplatný převod pozemků v průmyslové zóně z majetku ČR  −
o celkové výměře 14.821 m2 za celkem 296.420 Kč
rozpočet pro rok 2013, výdaje včetně splátek úvěrů ve výši  −
30 012 799 Kč jsou kryty rozpočtovými příjmy a snížením sta-
vu na bankovním účtu o 1.195.949 Kč
rozpočtový výhled do roku 2015 −
dodatek ke smlouvě o dílo „Sběrný dvůr Lomnice nad Lužnicí  −
– stavební část“

Zastupitelstvo města neschválilo:
udělení výjimky z Obecně závazné vyhlášky města č. 2/2011  −
o stanovení veřejně přístupných míst, na kterých mohou být 
provozovány výherní hrací přístroje včetně interaktivních vi-
deoloterijních terminálů, k jejichž provozu vydává povolení 
Ministerstvo financí

Zastupitelstvo města schválilo:
finanční příspěvek z rozpočtu města na činnost TJ Tatran −  
pro rok 2013 ve výši 188.000 Kč; protinávrh, 694 tis fin.pří-

spěvek, 277.000,– Kč rekonstrukce kabin, 39.000,– Kč oprava 
a výměna vstupních vrat, schválen nebyl.

Zastupitelstvo města schválilo:
cenu vodného a stočného pro rok 2013 − , a to vodné 34,63 Kč/
m3 (zvýšení proti roku 2012 o 0,85 Kč/m3) a stočné 25,63 Kč/m3 
(zvýšení proti roku 2012 o 0,89 Kč/m3), platba pro domácnost 
za vodoměr činí 957 Kč/rok. (Ceny jsou uvedeny bez DPH.)

Zastupitelstvo města schválilo:
uzavření Veřejnoprávní smlouvy s městem Třeboň na vý- −
kon přestupkové agendy. Od roku 2013 nebude v Lomnici 
nad Lužnicí zřízena komise pro projednávání přestupků, tyto 
budou řešeny v Třeboni.

Zastupitelstvo města vydalo:
obecně závaznou vyhlášku č. 4/2012 o místních poplatcích.  −
Nejpodstatnější změnou v této vyhlášce je úprava poplatku za 
provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, vyu-
žívání a odstraňování komunálních odpadů. Sazba poplatku 
pro rok 2013 činí 470 Kč/rok pro fyzickou osobu i rekreační 
objekt. Sazba je jednotná pro všechny, již zde není úleva na 
tzv. ekologické vytápění. (Původně navržená jednotná částka 
500 Kč/rok odsouhlasena zastupitelstvem nebyla. Zastupitelé 
diskutovali též o možnosti dvou rozdílných sazeb 550 Kč/rok 
a 400 Kč/rok pro ekologické vytápění, nakonec však k tomuto 
řešení nepřistoupili, neboť rozdílné sazby lze vnímat jako dis-
kriminační opatření v rozporu s Listinou základních práv a svo-
bod.) Vydání nové vyhlášky města si vynutila změna vyšších 
právních předpisů. 

Přesné formulace usnesení zastupitelstva města
naleznete na

www.lomnice-nl.cz

K 31.12.2012 činil počet obyvatel 
v Lomnici nad Lužnicí: 1788

Demografické změny v roce 2012:
Narodilo se: 20
Zemřelo: 20

Migrace obyvatelstva:
Přistěhovalo se: 33
Odstěhovalo se: 30
Stěhování v obci: 23
Migrační přírůstek činí 3

Celkový přírůstek za rok 2012 činí 3 osoby.

Skladba obyvatelstva:
Počet žen: 914
Počet mužů: 873
Průměrný věk mužů (skutečný): 37,89
Průměrný věk žen (skutečný): 41,34
Průměrný věk občanů  
v Lomnici nad Lužnicí (skutečný): 39,66

Strom života:

Rok narození
(rozmezí 5 let) Věk Muži 

počet
Ženy 
počet

1918 95 0 1
1923 90 5 14
1928 85 9 20
1933 80 11 26
1938 75 18 34
1943 70 34 27
1948 65 56 67
1953 60 72 74
1958 55 58 66
1963 50 49 50
1968 45 65 46
1973 40 60 70
1978 35 77 68
1983 30 51 69
1988 25 56 60
1993 20 61 61
1998 15 52 42
2003 10 45 43
2008 5 52 38
2013 0 42 38
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Vítání občánků
Dne 1. prosince 2012 od 10 hodin proběhlo letos druhé vítání ob-
čánků v Lomnici nad Lužnicí, které se uskutečnilo v kostele sv. 
Václava.

Z 12 narozených se dostavilo 11 dětí s rodiči a rodinnými pří-
slušníky. Na úvod proběhlo vystoupení folklórního souboru Javo-
ráček a pěveckého sboru Zvoneček, kterým velice děkujeme za 
přispění k příjemné atmosféře.

Rodiče si vyslechli slavnostní projev starostky města Ing. Ivy 
Novákové a postupně se zapsali do pamětní kroniky. Na závěr 
slavnostního dopoledne převzali rodiče malých občánků dárky 
pro své děti, maminkám byly předány květiny a následovalo spo-
lečné focení.

Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme pevné 
zdraví, hodně lásky a rodinné pohody.

Přivítali jsme tyto nové občánky (zleva): Agáta Brychtová, Markéta Sládková, Aneta Sklenářová, Pavel Ouška, Veronika Švehlová, Pavel Švec

Další noví lomničtí občánci (zleva): Mariana Mašková, Helena Sofie Pinkavová, Miroslav Valenta a Petr Platzer
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InfORMace ObČanůM
Investiční akce v Lomnici

Vyhodnocení ankety z listopadového čísla LL

Jak jsme všichni zaznamenali, tak se v Lom-
nici rozbíhají investiční akce. Většiny oby-
vatel se to týká zejména omezením dopravy, 
takže jen málokdo si toho mohl nevšim-
nout.

Tímto článkem bych chtěl tak reagovat 
na některé ohlasy a zaručené fámy, které ko-
lují po Lomnici. Cituji:„Nic nědělají...nevidí 
se z toho...první akce a už jsou problémy...
dřív se kopalo a stavělo víc...utrácí zbyteč-
ně...taky zadluží město...

Hodně hlav, hodně názorů, někdy zlé hla-
sy, někdy zlá přání, snaha o dis-
kreditaci nového vedení města, 
někdy jen prostá závist, někdy 
zdravý rozum, jindy málo nebo 
hodně informací...

Ale to už je život a proto si 
v krátkosti shrňme, jak, kdo, kdy 
a co dělá ve městě. 

 V první části nejprve shrnutí 
a postupně budeme společně dle 
ohlasů rozebírat jednotlivé akce 
v podobnostech.

Realita je velmi prostá a jed-
noduchá. Než něco začneme, mu-
síme mít pasport, definici stavu 
a jeho analýzu, vyhodnocení mož-
ností a následuje návrh řešení.

Pak projekty, schvalovačky 
a souběžně běží snaha získat to nejdůležitěj-
ší, peníze.

V šuplíku archivu města jsou projekty 
za desítky milionů korun, bohužel z větší 
části zastaralé, nebo projekty, které byly 
vypracovány pouze a jen s cílem získat 
dotace. Projekty pro projekty...Tak, jak bě-
žel čas a pramen dotací vyschnul, ztratila 
většina projektů svoje buď opodstatnění 
nebo aktuálnost. Zároveň se ale objevily 
nové problémy a potřeby města. Proto také 
musíme dělat i projekty zcela nové a jinde. 
Některé staré se musí pracně předělávat. 
O účelnosti některých starých plánů ne-
chci nyní diskutovat. To posoudil nekom-
promisně sám čas. Věnujme se současnosti 
a budoucnosti.

Jedna větší akce se snad chýlí ke svému 
konci. Mám na mysli Budějovickou ulici. 
Zde si stav kanalizace vynutil její rekon-
strukci a obnovu. Zároveň toho chceme 
využít k finální úpravě povrchu silnice, 

k mechanickému omezení rychlosti prů-
jezdu zejména kamionů, které sužují naše 
občany.

To, co pro nás běžné řidiče je omezující, 
myslím tím ostrůvky, přechody apod., tak 
pro občany, kteří bydlí na frekventovaných 
ulicích je to přínos. Jen málokdo si dokáže 
představit, co dělají těžké kamiony ve velké 
rychlosti.

Značky nikdo nerespektuje, omezení 
rychlosti je symbolické při absenci trvalé-
ho měření, retardéry nelze v zástavbě po-

užít kvůli otřesům, a tak jako neúčelnější 
řešení se jeví mechanické omezení rych-
losti různými typy ostrůvků apod. Pokud 
ale nový povrch, pak musí být „spodek“ 
v perfektním stavu. Kamerové zkoušky 
odhalily mj. velmi špatný stav kanalizační 
sítě. Původní projekt rekonstrukce Budě-
jovické byl předražený, neboť byly navr-
hovány extremně drahé materiály a jejich 
doprava rovněž nepatřila mezi nejlevnější. 
Problémem byla kvalita projektu samotné-
ho, neboť jak jsme již z Lomnice zvyklí, 
bohužel údaje v něm obsažené neodpoví-
daly z valné části pravdě. Proto došlo ke 
zdržení již v části projekce a povolovaček 
a zákonitě se objevily komplikace při zem-
ních pracích.

Rekonstrukce ulice Budějovická se snad 
chýlí ke svému konci, alespoň co se týče 
podzemních prací, pokračujeme do ulice 
Šalounská a souběžně proběhly výkopové 
práce v ulici Zahradní a Zámecká. Snažíme 

se zasíťovat stavební parcely v tomto okrsku 
města. Zdá se, že se to podařilo včas.

Skončila rekonstrukce sběrového dvora 
jeho kolaudací a zahájen byl i provoz.

Připravujeme rekonstrukci školní zahrady, 
podílíme se na rekonstrukci oplocení fary. 

Pod vedením pana Váchy pokračuje „od-
značkování „ v Lomnici. 

Skončili jsme úspěšně rekonstrukci části 
mateřské školy.

Je proveden pasport veřejného osvětle-
ní ve městě a rozhodujeme o dalším osudu 

městského rozhlasu. 
Naše Služby pod vedením 

pana Řepy opravily naučnou 
stezku, přemístěn za pochodu byl 
sběrový dvůr. Běží práce na kom-
postárně.

Snažíme se o pasportizaci 
resp. vyhodnocení stavu závad 
na bytech Dr. Fr. Kuny. Problémy 
jsou na činžáku na Třeboňské, 
kde oprava zamrzla doslova a do 
písmene. Jednáme proto o dokon-
čení opravy s jinou firmou. 

Ve fázi jednání je vytvoření 
nových cyklostezek a cyklotras, 
abychom do Lomnice přivedli 
také turisty, kupní silu...

Čeká nás jednání o dalším osu-
du DELTY, přičemž víme, že město postrá-
dá jakýkoliv kulturní stánek pro pořádání 
akcí pod střechou, zejména v zimě. Pořádání 
plesů v jiné obci není zrovna tou správnou 
vizitkou našeho města. 

Tělocvična po odmítnutí dotace v minu-
losti se zdá stále jako nesplnitelný sen a pro-
blémy se splácením dluhů i s hrozbou vrace-
ní dotací za minulé vedení nás drží při zemi 
i při banální opravě bývalých školních dílen.

Jak vidíte, není toho zase až tak málo za 
poslední 2 roky, když odečteme začátek na 
zorientování se, analýzu stavu a po vyhod-
nocení možností, zdolání překážek i proti-
venství plány do budoucna a začátek jejich 
realizace.

Budeme se snažit, pokud bude trvat zá-
jem veřejnosti, v dalších vydáních o něco 
podrobněji napsat o každé jednotlivé akci 
a začneme, když dovolíte, „sběrákem“. 

MUDr. R. Bílek 

V listopadovém vydání LL jsme vás žádali o názor na návrhy řešení vzhledu náměstí 5. května. Architektonická řešení byla vystavena 
v budově staré radnice od 8.11. do 10.12.2012. Zřejmě byl vybrán špatný termín, neboť se vrátil minimální počet anketních lístků, z kte-
rých není možno dělat jakékoli závěry.

Výstavu proto zopakujeme znovu ještě na jaře roku 2013, kdy doufáme ve větší účast občanů.

Školka
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ŠKOLa
Večerníčkova školička

Příběhy bezpráví

Z pera našich občanů
Vánoční posezení seniorů
Stalo se tradicí, že se před vánoci scházejí senioři našeho města. 
Tentokrát se tato akce konala 13. 12. od 15hod. Ve školní jídelně 
se nás sešlo přibližně 45.

Dojemné a krásné bylo vystoupení našich nejmenších – dětí 
z MŠ pod vedením p. uč. Němcové a malých žáků ZŠ s p. uč. Fríd.

Chtěli bychom jménem všech zúčastněných poděkovat za sku-
tečně lidský a srdečný přístup k nám všem paní starostce ing. Ivě 
Novákové, zejména za její vřelá slova, která nás velmi potěšila.

Není zvykem v naší současné společnosti, aby byla takováto 
pozornost věnována nám dříve narozeným. O to více si vážíme 

srdečnosti a zvláště úcty, které se nám v běžném životě nedostává. 
Ještě jednou díky všem, kteří nám milé setkání umožnili a zúčast-
nili se ho.

Lomničtí senioři

Poděkování
Tímto bychom rádi poděkovali MUDr. Romanu Bílkovi za 

pomoc a lidský přístup. Současně si vážíme projevů úcty při po-
sledním rozloučení s naším manželem, tatínkem a dědečkem Mi-
loslavem Čápem.

Rodina

Pro každé dítě je důležité, aby do školy vstupovalo v klidu, bez 
obav a se zdravou zvědavostí. I proto pro naše budoucí prvňáč-
ky již tradičně připravily učitelky 1. stupně společné setkání 
s názvem Večerníčkova školička. Děti se seznámily s prostředím 
školy, svými budoucími spolužáky a učitelkami. Zkusily si spl-

nit jednoduché úkoly pod vedením žáků 5. třídy, kteří se pro tuto 
příležitost převlékli za postavičky z večerníčků. Tímto jsme také 
chtěli přispět k tomu, aby děti a jejich rodiče neměli obavy ze zá-
pisu, který se koná 4. 2. 2013 a těšíme se na další jarní setkání. 

za učitelky 1. stupně Hana Malechová 

Jako každoročně i letos se žáci 9. ročníku Základní školy v Lomnici nad Luž-
nicí zúčastnili celorepublikového projektu Příběhy bezpráví. Téma letošního 
ročníku bylo věnováno období normalizace. Žáci si nejprve prohlédli film 
„České děti“, který dokumentární formou zachycoval právě toto období. To-
muto tématu byla věnována beseda s Dr. J. Petrášem, pracovníkem Jihočes-
kého muzea v Českých Budějovicích. V závěru besedy měli chlapci a dívky 
9. ročníku možnost zeptat se na vše, co je o době normalizace zajímalo. Poté 
literární formou žáci vyjádřili své dojmy, pocity a názory.

 V. Filípková

ZÁPIS
DO 1. ROČNÍKU

pořádá

Základní škola Lomnice nad Lužnicí
v pondělí 4. 2. 2013

od 14:00 do 17:00 hodin

Rodiče budoucích žáků 1. ročníku
přinesou s sebou k zápisu:

 doklady k ověření trvalého bydliště
(nejlépe svůj občanský průkaz)

 doklady k ověření údajů o dítěti 
(nejlépe rodný list dítěte)

Bezpráví
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Ohlédnutí za adventem

Měsíc listopad byl na naší škole ve znamení soutěží 
zaměřených na logiku a práci s počítačem
Žáci 2. stupně se již potřetí pokusili ulovit Bobříka informatiky. 
15 soutěžních úkolů v kategorii Benjamin (6. + 7. ročník nejlé-
pe zvládli: Tomáš Kabele (224 bodů), Kristýna Petrásková (208 
bodů) a Vladimír Božovský (200 bodů). V kategorii Kadet (8. + 
9. ročník) medaile za první tři místa získali: Martin Mikeš (221 
bodů), Jakub Čuřík (190 bodů) a Anežka Šafářová (173 bodů). 
Vítězům, ale i dalším úspěšným lovcům bobříka gratulujeme. Do-
dávám jen, že maximum bylo 240 bodů.

V druhé informatické soutěži s názvem IT-SLOT čekalo na 
žáky 8. a 9. ročníků celkem 25 otázek z oblasti hardwaru i soft-
waru. V celkovém množství 3000 zúčastněných jsme se rozhodně 
neztratili: Martin Mikeš (344. místo), Martin Fojta (481. místo), 
Marek Baštýř (717. místo), Jan Slipka (808. místo).

Třetí testování určené pro žáky 5. a 9. ročníků Informační gra-
motnost s Gepardem pak ověřilo, jak jsou žáci schopni pracovat 
s informacemi, číst text a hledat souvislosti.

Mgr. Kamila Bumbová,
učitelka informatiky ZŠ Lomnice nad Lužnicí 

V době adventu na nás dýchá tajemná a kouzelná atmosféra blí-
žících se svátků. Umět si tyto krásné chvíle prožít spolu se svými 
dětmi bylo naším přáním v připravené akci „Světlo Ježíškovi“. 
Sešli jsme se večer 29. listopadu u rybníčka Jordán. Děti společně 
s rodiči vypouštěly vodní lampiony se svými přáníčky po temné 
hladině rybníka. Kdo se akce zúčastnil, odnášel si jeden nevšední 
zážitek, který v dnešní uspěchané době pohladí. 

Jako každoročně nás v MŠ navštívil Mikuláš. Čert byl letos 
opravdu „divoký“, proto ho Mikuláš raději nechal ležet u dveří. 

Děti dostaly nadíl-
ku od MŠ a balíček 
dobrot od školní jí-
delny.

Pro rodiče děti 
společně s paními 
učitelkami nacvičily 
besídku. Konala se 
11. prosince v MŠ. 
Zájem rodičů a pra-
rodičů byl veliký. 
Děti si právem vy-
chutnaly báječný po-
cit úspěchu. Dne 13. 
prosince byly děti 
z MŠ potěšit naše 
starší spoluobčany 
krátkým hudebním 
pásmem v Lomni-
čanu. Dobu adventu završilo 14. prosince posezení u vánočního 
stromku. Děti dostaly od Ježíška nové hračky do MŠ a jeden osob-
ní dárek, který si odnesly domů.

Jiřina Vacková

Informační gramotnost

Zpívání na schodech

MŠ – Vánoční dílna s rodiči

MŠ – Mikuláš

Mgr. J. Balcarová a její zpěváčci
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Období blížících se Vánoc je cítit na každém kroku. Vyzdobené 
obchody či reklamy nás o této realitě denně utvrzují. Slavnostním 
očekáváním je poznamenán i chod snad každé školy.

Již potřetí jsme v tomto čase otevřeli dveře naší základní školy 
pro návštěvníky dětské prodejní burzy S Mikulášem na trhy.

Předcházela ji v několikatýdenním předstihu práce ve vý-
tvarných dílnách. V nich žáci vyráběli drobné dekorace pro čas 
adventu, pekli a zdobili perníčky. Zapojili se rodiče i prarodi-
če. Jim patří poděkování za čas, jímž se také na výrobě dalších 
dárků podíleli. A pak už bylo potřeba zvolit správnou „marketin-
govou strategii“ a ke svému vyzdobenému„stánku“ lákat naku-
pující a nabízet své výrobky. Letos se do burzy zapojili kromě 
žáků nižšího stupně i šesťáci a sedmáci, a tak hojná účast jejich 
blízkých na nákupech byla zaručená. Trhy navštívila i čertov-

ská družina s Mikulášem a andělem, tu sehráli žáci 9. ročníku. 
Prodejci pak už jen sčítali a počítali výdělek. V rámci projektu 
Rozumíme penězům částí zisku charitativně přispěli na konto 
adventních koncertů pořádaných Českou televizí, do nichž se již 
šestým rokem zapojujeme.

Jsme rádi, že se nám i letos společnými silami podařilo přispět 
na dobrou věc a učit děti dělat radost druhým. Věříme, že v této 
tradici budeme nadále pokračovat. Spokojený úsměv a rozzáře-
né oči prodávajících byly důkazem, že trhy se vydařily a stojí je 
za rok znovu zopakovat. Děkujeme všem dospělým, kteří stáli 
v pozadí úspěchu dětí. Byla to jedna z dalších úspěšných akcí 
podporujících spolupráci školy a rodiny. Všem přejeme krásné 
Vánoce. 

Renáta Fuchsová

S Mikulášem na trhy Malí prodejci

Adventní trhy

Školní mikulášská družina
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V pondělí 10. Prosince navštívili naši školu žáci z partnerské 
školy v Bad Grosspertholzu, pod vedením tamního ředitele, pana 
Reinholda Köblingera a tří učitelek. Akce je součástí partnerské 
příhraniční spolupráce mezi oběma školami. Tentokrát se nesla 
v předvánočním duchu.

Pro 31 rakouských dětí jsme připravili tvůrčí dílny – zdobení 
vánočních perníčků a výrobu ozdobných předmětů. Následoval 
společný koncert pěveckých sborů obou škol v kostele Sv. Václa-
va. Žáci čtvrtého ročníku pod vedením p. učitelky Fríd předvedli 
hudební pohádku Budulínek.

 Následoval krátký kurz českého jazyka, který proběhl zábav-
nou formou v adventním duchu. Po společném obědě si rakouské 
děti prohlédly třeboňský zámek a po krátké procházce předvánoč-
ním městem odjely se svými učiteli spokojeně domů.

R. Petržela

adventní setkání Děti si setkání užívaly

Školní sbor se představil hostům z BGP

Z mezinárodní adventní dílny



Lomnické LISTY – Leden 2013 Město Lomnice nad Lužnicí

strana 10

Nejemotivnější období, advent a Vánoce, 
máme již za sebou. Do většiny rodin v ten-
to čas vstupuje nejen předvánoční shon 
a chaos, ale především spousta emocí, kte-
ré vyvrcholí vánočními svátky. Snažíme se 
během několika svátečních okamžiků vy-
nahradit svým nejbližším vše, na co jsme po celý rok zapomínali 
nebo prostě neměli ČAS.

S první adventní nedělí přišlo, spolu s řadou kulturních a spo-
lečenských akcí, období očekávání a radostí také k nám do Lom-
nice. 

Po tři adventní neděle zněly v kostele sv. Václava nejrůznější 
vánoční písně a koledy, naše děti nevynechal se svou nadílkou sv. 
Mikuláš, příjemné posezení ve školní jídelně si užili naši senioři 
a radostná atmosféra se nesla adventními trhy. 

Vánoce začaly v Lomnici na Štědrý den odpoledne rozdáváním 
betlémského světla našimi skauty. Příjemným zážitkem byl Sva-
toštěpánský koncert kostelního sboru KOS.

Advent a Vánoce byly v Lomnici sváteční a radostné díky 
všem, kteří se společně podíleli na přípravách a realizaci jednot-
livých akcí.

Ostatně, také během celého roku pomáhaly místní spolky 
a sdružení našemu městu s organizací kulturních programů. Věří-
me, že tomu tak bude i nadále.

Ohlédnutí za adventem a vánočním časem
KULTURa

Perníčkování s tetou Marinou

Mikulášská družina lomnických skautů

Racek a Alteso – 2. adventní koncert

Čertisko

Javor a Javoráček
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Sbor dobrovolných hasičů v Lomnici nad Lužnicí 
si Vás dovoluje pozvat na 

Hasičský ples  
v sobotu 16. února 2013 od 20.00 hod.  
sál  v  PONĚDRAŽI 
Hudba: „SECOND SERVICE band“ 
Vstupné : 50,-Kč      Bohatá tombola. 

Doprava zajištěna autobusem. 

Odjezd z Václavského nám. v 19:00 a 19:30 hodin. 
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kNIhovNA
celé česko čte dětem
Projekt Celé Česko čte dětem vznikl v roce 2006 z iniciativy Evy 
Katrušákové, která se nechala inspirovat podobným projektem 
probíhajícím od roku 2001 v Polsku. Ovlivnila ji i kniha s názvem 
Učebnice předčítání od amerického autora Jima Trelease, nejzná-
mějšího amerického propagátora myšlenky pravidelného čtení dě-
tem. Trelease ve své publikaci rodiče přímo vybízí: „Bez ohledu 
na to, kolik máš práce, je tou nejdůležitější věcí, kterou můžeš uči-
nit pro budoucnost svého dítěte kromě projevů lásky a objímání, 
také každodenní hlasité čtení a omezení televize.“

Smyslem projektu je upozornit společnost, že pravidelné předčí-
tání pozitivně ovlivňuje emoční rozvoj dítěte a podporuje jeho zá-
jem o čtení v dospělosti. Odborníci se shodují, že pravidelné předčí-
tání rozvíjí slovní zásobu dítěte, jeho myšlení, paměť a fantazii.

Obohacuje ho nejen o vědomosti, ale má vliv i na mravní 
a hodnotový vývoj dítěte. Pravidelným předčítáním v přívětivém 
prostředí lze dosáhnout toho, že se čtení pro dítě stane stejně pou-
tavým, či dokonce ještě poutavějším než televize. 

Do akce Celé Česko čte dětem se zapojují nejen rodiče, ale i ma-
teřské a základní školy, knihovny, dětská oddělení nemocnic a další 

dobrovolníci. V současné době projekt 
podporuje celá řada známých osob-
ností ze světa kultury, umění a sportu. 

Logo a plakát projektu vytvořila 
česká malířka a výtvarnice Emma 
Srncová.

Projekt zaštiťuje Ministerstvo kul-
tury České republiky, Ministerstvo škol-
ství, mládeže a tělovýchovy České republiky, 
Dětský fond OSN UNICEF a Národní knihovna České republiky. 
Osobní záštitu nad projektem nesl Václav Havel.

V naší lomnické knihovně budeme dětem číst pravidelně kaž-
dý týden vždy v pondělí.

Dětem do 5 let od 16:00, 6 – 8 let od 16:30. Zájemci o předčí-
tání z řad prarodičů, rodičů, starších sourozenců a každý kdo 
by rád otevřel cestu ke čtení malým dětem se mohou hlásit 
v naší knihovně. 

První Čtení se uskuteční v pondělí 21. ledna. Přijďte do 
knihovny za knihou a jejím tajemstvím.

Sídlo správy farnosti:
Malé náměstí 8, 373 63 Ševětín, tel.: 387 997 238
Duchovní správci:
P. Josef Stolařík, administrátor, tel.: 731 402 872
P. Vladimír Vlček, kanovník, tel.: 731 402 873
Miroslav Mašek, pastorační pracovník
email: fara.sevetin@seznam.cz
Do farnosti patří: město Lomnice nad Lužnicí, obce Frahelž, Klec, 
Ponědraž, Smržov, Záblatí

Z naší farnosti

Římskokatolická farnost
Lomnice nad Lužnicí

Úkony duchovní správy
Zájemci o křest dospělého nebo dítěte se mohou předběžně informovat – nejlépe aspoň 
měsíc předem. Podmínkou pro udělení křtu dítěti je poučení rodičů. Dále i úmysl rodičů 
zajistit jeho náboženskou výchovu, a to v rodině, později i přihlášením dítěte na školní 
vyučování náboženství.
Uchazeči o církevní sňatek se přihlásí na faře o informace aspoň čtvrt roku předem.
Starým a nemocným rád poslouží kněz svátostmi u nich doma nebo v nemocnici. Domluvte se s ním o vhodné době. Důležité pro vážně ne-
mocného je přijetí svátosti pomazání nemocných. Kněz rád poslouží, upozorníte-li ho.
Je-li třeba vypravit někomu církevní pohřeb nebo poslední rozloučení, promluvte, prosím, s knězem dříve, než budete jednat s pohřební službou. 
Chcete-li dát zesnulého zpopelnit v krematoriu, naskýtá se možnost vykonat poslední rozloučení vmístním kostele, aby se obřadu mohli 
účastnit i starší přátelé a známí. Církevní obřady v krematoriu zajišťuje Děkanský úřad v Českých Budějovicích, U Černé věže 4, telefon 387 
311 263.

V kostele sv. Jana Křtitele v Lomnici n. L. :
Střídavě mše svatá a bohoslužba slova každou neděli od 10 hod.
Modlitba růžence každou středu od 18 hod.
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ČTení na POKRaČOVání

V rámci spolupráce naší knihovny se školou se během roku uskuteční řada společných projektů. 
Děti si tak snadněji najdou cestu, jak do knihovny, tak i ke knize. Lekce knihovnicko informační výchovy 
umožní žákům nahlédnout do tajů chodu našich knihoven, naučí je orientovat se v katalozích, pracovat 
s knihou. Literárně naučné besedy navazují na výuku, převážně českého jazyka, jednotlivých tříd. 

Se žáčky 3. třídy jsme hovořili o dobrodružné literatuře. Návazně na naše setkání se pokusili o napsání 
vlastního dobrodružného příběhu. Staňte se jejich prvními čtenáři. 

Moje malé velké dobrodružství 
Bydlím v malé vesničce, která se jmenuje Klec. Protože bydlíme na úplném konci, tak máme hned za 
barákem louku na které se pasou krávy. 
Minulý víkend jsme společně s mojí sestrou Dianou byli venku a najednou vidíme,jak jedna z krav 
začala bučet a svalila se na zem. Ostatní krávy začaly utíkat.  
To se nám zdálo divné, tak jsme se tam šli podívat blíž a uviděli jsme, že se jí narodilo telátko. Bylo 
celé mokré a bučelo. Mezi tím přiběhl hospodář a pomáhal krávě s telátkem. 
Pro mě a mojí sestru to bylo velké dobrodružství, protože jsme nikdy před tím nic podobného 
neviděli.              f. Mucha

O prázdninách jsem byla s rodiči na Lipně. Svezla jsem se lanovkou. Prošla jsem stezkou v korunách 
stromů. Odtud bylo vidět skoro na celé Lipno. Na zpáteční cestě jsem si sjela v tobogánu. Poté jsme 
se s bratrem zaskákali na závěsných trampolínách. 
Moc jsem si to užila.             Ž. Čápová 

Jednoho letního dne jsme s rodiči vyjeli na výlet na kolech. Bylo krásné sluneční odpoledne tak jsme 
se vydali do lesů za Lomnicí. Asi po hodině se začala obloha zatahovat, tak jsme se rozhodli vrátit se 
domů. 
Najednou padla rána a začaly padat kroupy. Dojeli jsme k malému altánku a jsme se schovali před 
bouřkou. Najednou padla ještě větší rána a začaly lítat třísky ze stromu, který stál asi 20 m od 
altánku. Uhodil do něj blesk a všichni jsme měli hrozný strach, ale zároveň i velkou radost, že jsme 
nakonec dojeli všichni domů v pořádku.          M. Prášek 

K. egertová 
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Upíří mejdan

Skautský rok 2012

MíSTní SPOLKy

Už třetí setkání upírů z Lomice se konalo na 
konci listopadu. Po oficiálním přivítání v pět 
hodin mejdan začal hrou s brčky, kdy měli 
upíři první možnost nasbírat si upíří peníze, za 
které si celý večer mohli kupovat různé druhy 
speciálního upírského pití, osvěžení, které bylo 
po tanci často potřeba. Mimo tance a řádění jsme si 
zahráli spoustu her - židličky, závody v krepákovém pásu, běh 
s toaletním papírem nebo třeba soutěž talentů v kategorii upířího 
zpěvu a tance. Všichni jsme si to moc užili a už teď se těšíme na 
příští rok! 

Zuzka Orlová

Starý rok skončil a nový teprve začíná. A co nás čeká, poznáme, 
můžeme však zhodnotit rok, který právě skončil. Pro nás, skauty, 
to byl rok oslav 100 let vzniku skautské organizace v naší zemi. 
Naše středisko slavilo, jak jinak, velkým slavnostním ohněm na 
ostrově. Nechyběly ani dva dorty s velkou stovkou a pak jsme 
společně všichni skočili do dalšího století. Možná jsme si ani ne-
stačili uvědomit, že jsme prožili společně neopakovatelnou chvíli. 
Kdo z nás se dožije oslav dalšího století? 

Další velkou událostí pro nás byla zpráva, že naše tábořiště za-
koupil „podnikatel“, který zde chtěl vybudovat ekofarmu. Těžko 
jsme se loučili s naším letitým tábořištěm, kde jsme měli vybudo-
vané zázemí a kde jsme prožili mnohá dobrodružství a kde se nám 
na každém kroku vybavovaly různé vzpomínky. Během jednoho 

víkendu jsme museli rozebrat a odvést všechen dřevěný materiál. 
A jak se říká, v nouzi poznáš přítele, přišli nám na pomoc někte-
ří rodiče a i někteří bývalí členové. Jsme jim za to velice vděč-
ní a ještě jednou jim tímto děkujeme! Další velká zkouška bylo 
vybudování nového tábořiště. Měli jsme štěstí, že nám manželé 
Korytarovi zapůjčili svou louku v nedaleké blízkosti našeho býva-
lého tábora. Požádali jsme o pomoc rodiče a těm, kteří přijeli, také 
děkujeme, ale hlavní stavba zůstala na našem oddíle R+R pod ve-
dením Karla Volfa – Indiána. Těchto osm lidí věnovalo svůj pro-
dloužený volný víkend a v extrémně horkém počasí a pak průtrži 
mračen s kroupami stavbě tábora. Díky jejich obětavé práci jsme 
mohli s dětmi náš nový tábor dobudovat v krátké době do obyva-
telného stavu. Snad jejich mládí a radost jim dávalo sílu celý den 

Vánoční trhy a betlémské světlo
I tento rok naše středisko obsadilo jeden ze stánků na lomnických vánoč-
ních trzích. Prodávali jsme ručně udělané výrobky, které vyráběli vedou-
cí společně s dětmi. 

Další tradicí se stalo předávání Betlémského světla společně s krát-
kým vystoupením v kostele sv. Václava. Částka získaná z prodeje a dob-
rovolných příspěvků od lidí, kteří si přišli pro Betlémské světlo, činila 
6500 Kč a byla poslána stejně jako minulý rok na konto Onkologického 
a imunologického oddělení FN Motol. Všem, kteří přispěli, děkujeme!

Běh v krepákovém pásu

Skautský stánek na trzích

Ukázka živého Betléma
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Valné výroční zasedání Obce baráčníků  
v Lomnici nad Lužnicí
V sobotu dne 15.12.2012 od 13.00 hod. proběhlo valné výroční 
zasedání OB v pečovatelském domě. Rychtář Jiří Titl zahájil za-
sedání přivítáním všech tetiček a sousedů z jiných zúčastněných 
OB, starostku města, hasiče, zástupce Javoráčku a hosty. Soubor 
Javoráček nám předvedl krásné pásmo písniček, tanečků a básni-
ček. Vystoupení nejmenších dětí souboru nás přivedlo do vánoč-
ního rozjímání a také k našemu sezení to velice přispělo vánoční 
náladou. Děkujeme jim za krásné vystoupení. 

Dále jednotliví činovníci přečetli své připravené zprávy. Byla 
chválena kontribuce a plán činnosti na r. 2013. Pro nás Baráčníky 
nadešla slavnostní chvíle, skládání slavnostního slibu nové členky 

a to ing. Ivy Novákové, která byla mezi nás přijata. Naše sezení se 
všem líbilo, což nás moc potěšilo. 

Na zakončení sezení jsme všichni zazpívali písničku „Baráč-
ník být“. Následovalo občerstvení a i přes nepřízeň počasí přijel, 
i když s trochou zpoždění, náš harmonikář. 

Poté nám až do pozdních hodin hrála naše baráčnická kapela. 
Všichni jsme se rozcházeli s přáním, abychom se opět sešli v tak 
hojném počtu jako letos a příjemného prožití Vánočních svátků 
a Nového roku. To přejí Lomničtí Baráčníci i všem našim spolu-
občanům.

 Vzdělavatelka Zdeňka Kalianková

tvrdě pracovat a večer si ještě s dětmi hrát než šly spát. Pozdě večer 
usínali, ráno brzy vstávali stále s dobrou náladou a přiznávám, že 
dodávali sílu i mně. Jen s jejich pomocí dopadl letošní tábor velice 
dobře, dětem se líbil a zvládli jsme všechny nečekané problémy, 
které nás potkaly. A kdo jsou členové tohoto oddílu? Zuzka Orlo-
vá, Petra Viktorová, Jitka Poustevníková, Lenka Rajnochová, Ter-
ka Forstová, Michal Krejčí, Adam Ploc, Karel Volf, pomocník při 
stavění a bourání Josef Rajnoch a s vedením tábora také pomohla 
Eva Bínová. 

Rok to byl celkem náročný, ale s tímto šikovným kolektivem 
mladých lidí jsme to zvládli, a tak alespoň takto chci ocenit jejich 
práci a do tohoto nového roku si přeji, abychom dál společně do-
kázali zvládnout další zkoušky. 

Jana Rajnochová, vedoucí střediska 

Pohled z nového tábořiště

Stavba tábora

Hosté z řad SDH Se svým programem vystoupily děti z Javoráčku
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Musí vždy umět povědět pravdu přístupným způsobem a také musí 
vyslechnout pravdu druhých a unést ji. Musí být vždy nestranný a 
rozhodovat správně a spravedlivě. Je povinen dbát o členskou základnu a 
vychovávat schopné a oddané členy baráčnictva a navrhovat je do funkce. 
Při odchodu z funkce je povinen svému nástupci předat rychtářské právo, 
veškerou dokumentaci, seznámit ho s právy a povinnostmi, ale hlavně
s činností v dané obci, župě a Veleobci. Dále předat dary, které obdržela 
obec, župa či Veleobec a které byly mimořádně v jeho úschově. 

vzdělavatelka Zdeňka Kalianková 

Práva a povinnosti činovníků 
Obce Baráčníků 

Rychtář—je nejvyšším představitelem 
každé obce, župy nebo Veleobce. Měl by 
to být činovník povahově klidný, čestný, 
spravedlivý, který si svou osobností 
a jednáním dovede získat respekt. Musí být 
schopen všechny záležitosti řešit moudře 
a společně s členy představenstva vyřešit. 
Usilovat o důvěru všech členů v obci, župě, 
Veleobci, kterou nesmí zklamat. 
                                                      

Malí sólisté Tadeášek a Zuzanka

O dobrou náladu se zasloužili páni muzikanti
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Lomnické klubíčko
V říjnu 2012 jsme pozvali první rodiny do občanského sdružení 
Lomnické klubíčko, o.s. Na pozvání reagovalo mnoho lomnic-
kých maminek a začali jsme se v hojném počtu pravidelně, třikrát 
týdně scházet. Od začátku musíme poděkovat vedení našeho měs-
ta za podporu a zvláště také paní Marcele Božovské.

Pravidelně se scházíme ke Klubu maminek, který probíhá 
v pondělí a ve středu v dopoledních hodinách. Využívají ho pře-
devším maminky na mateřské dovolené a přicházejí s dětmi, kte-
ré jsou mnohdy z nového prostředí i kamarádů trochu rozpačité. 
Velice brzy se děti v přátelském prostředí adaptují a do Klubíčka 
začnou chodit rády. Je to jistě důležitý krok pro jejich socializaci 
a věříme, že mnohým z nich to do budoucna pomůže i při začle-
ňování se do dalších kolektivů, např. v mateřských školách. Další 
pravidelnou tentokrát čtvrteční odpolední aktivitou jsou Hrátky 
pro nejmenší, kde si vždy něco zajímavého vyrobíme – letos to 
byl např. adventní kalendář, lucerničky, strašidla z kukuřice, vá-
noční ozdoby, aj.

Každý měsíc pořádáme nějakou zajímavou akci – začali jsme 
přednáškou o dětském obouvání, pokračovali pak výrobou svícnů 
z fimo hmoty a vánočních ozdob z keramické hlíny. Na další mě-
síce chystáme např. přednášku o první pomoci při úrazech dětí, 
přijede nás navštívit divadelní spolek Kajetán z Třeboně s hezkou 
pohádkou. Úspěch měla i podzimní burza oblečení, hraček a dět-
ských potřeb, kde bylo možné výhodně zakoupit mnoho věcí pro 

děti. Další burzička se chystá i na 
jaře.

Těsně před Vánoci 2012 jsme 
se mohli nastěhovat do vyhovující místnosti v Lomničanu, kterou 
nám vstřícně poskytlo město. Do jara 2013 plánujeme slavnostně 
otevřít „Rodinné centrum Klubíčko“, které bude do budoucna na-
bízet široké aktivity nejen pro maminky na mateřské dovolené, ale 
i pro celé rodiny a veřejnost našeho města. 

Budeme rádi, když i vy si k nám najdete cestu.
text, foto: Petra Brychtová

(lomnicke.klubicko@gmail.com, tel./sms: 731 409 689, 
facebook: Lomnické klubíčko, o.s.)

foto: Anna Petrželová

První burza Klubíčka

Vznik adventního kalendáře

Práce dětí a maminek

Plná soustředěnost

Klubíčko v knihovně
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Chvíle zábavy pro naše čtenáře 
 

Tajenka: název našeho filmu
 
BEATA, CIVILISTÉ, ČERTI, EKONOMIK, 
ETIOPKA, FOTON, FREON, GRÁZL, 
HORNA, HRNEC, CHRÁST, IKONY, 
IROVÉ, JEANS, JETEL, KARAS, 
KARTOTÉKA, KATASTR, KLETR, KLOUN, 
KORBA, KOSTI, MĚSÍČEK, MUDRC, 
NAIVA, NÁTĚR, NEROZUMNÁ, OBRAT, 
OPTIK, ORGIE, PERKA, PLOŠTINA, 
PODNEBÍ, POŘÍZ, PREMIÉRA, PROSTOR, 
PRSTENÍČEK, RODIT, RYZÁK, ŘETĚZ, 
SISAL, SLINA, SLUNCE, SPÁRY, SPLAV, 
SRPOŠ, STANOVIŠTĚ, STUPA, ŠTĚSTÍ, 
TREZOR, UFONI, VARNA, ZÁLIV

V jedné části je o jeden obrazec 
méně. Najdete ho? 

Pan Spock každé pondělí, úterý a středu 
lže, kdežto pan Dat lže ve čtvrtek, pátek 
a v sobotu. V ostatní dny mluví chlapci 
pravdu. Jednou se ovšem potkali a 
proběhl následující rozhovor: 
Pan Spock: „Včera jsem lhal.“ 
Pad Dat: „Jo, já taky.“ 
Který je den? 
 

Poznáš česká přísloví?  

chvíle zábavy pro naše čtenáře
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ZaJíMaVOSTI
České jabloně 
blaník – plody jsou střední až nadprůměrné velikosti, ku-
želovitého tvaru s malými žebry. Slupka je lesklá, ojíněná, 
středně tlustá, základní barvu překrývá červené rozmyté líč-
ko téměř na celém povrchu plodu. Dužnina je světle krémo-
vé barvy, středně pevná, rozplývavá, středně až více šťav-
natá. Chuť je navinule sladká, aromatická, velmi dobrá až 
výborná. Plodnost je brzká, velká a pravidelná. Sklizeň se 
provádí koncem září, konzumně dozrává v listopadu, dá se 
skladovat do února až března. Odolnost proti strupovitosti je 
rezistentní (Vf), proti napadení padlím jabloňovým je střed-
ní až vyšší a vyšší je i odolnost proti fyziologickým poru-
chám dužniny. Odrůda je vhodná pro přeroubování zdravých 
stromů a lze ji vysazovat ve všech polohách vhodných pro 
jabloně. Více o odrůdě na internetu - google Blaník -nová 
perspektivní odrůda.

Petra – plody jsou střední až nadprůměrné velikosti, kulo-
vitého až kuželovitého, méně pravidelného tvaru. Slupka je 
lesklá, hladká, slabě mastná, středně tlustá, základní barvu 
má zeleno žlutou překrytou červeným žíháním přecházející 
v rozmyté líčko v rozsahu asi 3/4 povrchu plodu. Dužnina 
je bílé barvy, středně tuhá až měkčí, středně šťavnatá. Chuť 
je navinule sladká, slabě aromatická, velmi dobrá v teplej-
ších lokalitách až výborná. Plodnost je brzká, dosti vysoká 
a pravidelná. Sklizeň se provádí koncem srpna až v polovině 
září, konzumně dozrává v září, dá se skladovat do listopadu. 
Odolnost proti strupovitosti je rezistentní (Vf), a proti padlí 
jabloňovým je vyšší. Petra je nenáročná odrůda, kterou mů-
žeme pěstovat ve všech polohách vhodných pro jabloně.

Tábor – plod je větší velikosti, kulovitého až ploše kulovi-
tého tvaru. Slupka je lesklá, hladká, středně tlustá až slabší, 
základní barvu má zeleno žlutou překrytou červeným líčkem 
většinou ve formě žíhání, částečně přecházející v rozmyté 
líčko v rozsahu 3/4 povrchu plodu. Dužnina je žlutavé barvy, 
jemné konzistence, nadprůměrně šťavnatá, středně pevná. 
Chuť je navinule sladká až nasládlá, slabě aromatická velmi 

dobrá. Růst je nadprůměrný, koruny vytváří vzpřímené, poz-
ději rozložité, středně husté. Plodnost je raná, velká a při pro-
bírce pravidelná. Sklizeň se provádí koncem září, konzumně 
dozrává v říjnu a dá se skladovat do února. Proti napadení 
strupovitosti je rezistentní (Vf) a proti napadením padlím 
jabloňovým je vyšší. Podnože lze použít velmi zakrslé až 
středně vzrůstné. Středně náročná na polohu, půdy vyžadu-
je dobře zásobené živinami a vláhou. Kvalitní a atraktivní 
odrůda pro přímý konzum. Můžeme ji vysazovat do všech 
oblastí vhodných pro pěstování jabloní. Nejlepší kvality do-
sahují plody ve středních a teplejších polohách. 

Vltava – plody jsou nadprůměrné velikosti, kulovitého až 
kulovitě kuželovitého tvaru. Stopka je středně dlouhá, sil-
nější až středně silná. Slupka hladká, středně silná, slabě 
mastná základní barvu má zeleno žlutou překrytou červení 
ve formě žíhání přecházející v rozmyté líčko na 1/2 až ¾ 
povrchu plodu. Dužnina je středně pevná, krémové barvy, 
jemná, středně až více šťavnatá. Chuť navinule sladká až 
nasládlá, aromatická, velmi dobrá až výborná. Růst je bujný, 
koruny vytváří vzpřímené později rozložité, středně husté. 
Plodnost raná dosti vysoká, pravidelná. Sklizeň se provádí 
asi v polovině září, konzumně dozrává v říjnu, skladovat ji 
lze do ledna. Odolnost proti napadení strupovitostí je re-
zistentní (Vf), proti napadení padlím jabloňovým je vyšší. 
Podnože lze použít velmi zakrslé až polozakrslé, v horších 
půdních podmínkách lze pěstovat i na bujných podnožích 
na kterých též dobře plodí. Požadavky – středně náročná 
na polohu, půdy vyžaduje dobře zásobené živinami a vlá-
hou. Plody jsou chutné, atraktivního vzhledu, vhodné pro 
přímý konzum i zpracování. Odrůdu lze pěstovat ve všech 
polohách vhodných pro jabloně bez chemické ochrany proti 
houbovým chorobám. 

bližší informace o odrůdách můžete získat na kontaktech
telefon: 317 814 354, 728 044 917
e-mail: kumstapetr@seznam.cz

Blaník Tábor
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INZERCE

ceník inzerce v Lomnických listech
1 strana A4 800,– Kč
1/2 strany A4 500,– Kč
1/4 strany A4 300,– Kč

6 x 9 cm 200,– Kč
Řádková inzerce 100,– Kč

Při opakovaném podání inzerátu bude poskytnuta sleva 10 %.

Více informací na andrese: lomnickelisty@gmail.com


